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Србија мора јасно да каже да је наш циљ самосталност Срба на северу Косова. То треба
да буде званичан став државе, пошто га до сада нисмо ни имали. Треба разговарати о
свему, па чак и о размени територија.

  

Ово државном врху и својим партнерима у власти предлаже Ивица Дачић, заменик
премијера и министар полиције, који за ”Новости” каже да је време за одлучнију акцију и
да Београд више не сме само паролашки да понавља ”Косово је Србија”.

  

* Како бисте ви бранили Србе на северу?

  

- Ако кажемо да ћемо мирно да гледамо шта Албанци раде, онда је то катастрофална
порука. Тачи мора да зна да оружани напад на Србе неће остати без одговора. Не
претим ником, али јасно кажем да ће Србија бранити свој народ на Косову.

  

* Могу ли Србима опет балвани да се обију о главу?

  

- Можда неки у Београду не гледају благонаклоно на барикаде, али оне су протест
против жеље да се административна линија на силу претвори у границу. Волео бих да
није било разлога да до њих дође, али боље балвани него да су пушке. Када помињем
”Олују” на уму имам неки масовни напад који би значио протеривање или погром Срба.
Стрепим од тог исхода.

  

* Има ли Влада икакво решење за север Косова?
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- Временски оквир у којем се све ово дешава веома је неповољан по Србију. У Бриселу
рачунају да ће Србија због кандидатуре да пристане на све притиске. Уз то, имамо две
крајности у Србији. Једна каже да је цело Косово наше, а друга да је цело изгубљено и
да га треба што пре признати. Немамо ниједан званичан и конкретан предлог.

  

* Али, зато ви опет предлажете разграничење, које не подржавају ни Европа, ни
ваши партнери у Влади...

  

- Нека слободно дођу на Косово и нека виде шта је тамо. Ми кажемо да је оно наш
саставни део, али тешко да можемо да остваримо суверенитет. А, Албанци имају
суверенитет док не падне прва магла. Тада хеликоптери не могу да их возе на такозвану
царину на северу. Управо зато причам о разграничењу.

  

* Је ли тачно да се лобира у Америци за поделу Косова?

  

- Није ми то познато. Мада је пре неки дан једна америчка чланица Конгреса јавно
говорила о подели Косова.

  

* Је ли гашење српских институција на северу услов за ЕУ?

  

- У условима за добијање кандидатуре нигде не пише да морамо да укинемо институције.
То може на крају да буде услов, ако Европа жели услове које је немогуће испунити. Ту
убрајам и дилему: Косово или ЕУ, која је реторичко питање на које се унапред зна
одговор.

  

* Али, Ангела Меркел вам је јасно рекла да Срби морају да угасе институције...

  

- Тачно. Али, истога дана је на ручку рекла: ”Зашто Косово не би било и федерација?” То
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је интересантна тема коју нико до сада није помињао.

  

* Фрустрирају ли вас нове уцене из ЕУ?

  

- То је веома лош однос према Србији, и ако ишта замерам властима које су дошле после
Милошевића, то је што су пропустиле шансу да поправе наш међународни положај. Он је
и даље веома тежак, јер нам испоручују захтеве које нису важили за друге државе.

  

* Треба ли Влада да поднесе оставку, ако не буде статуса кандидата?

  

- Не би био смак света ако га не добијемо. Сваке године су нас, после 2000, лагали да
ћемо га добити следеће године. Неће овај народ да пропадне ако га слажу за још једну
годину.

  

* Највише вас напада Вук Драшковић. Јесте ли се покајали што сте ушли у Владу са
њим?

  

- Са њим се нисам ни видео пре него што је конституисана влада. Договор смо
направили са ДС. У СПО заборављају да је нашим гласовима Драшковић изабран за
шефа дипломатије. Како му тада нису сметали ти ”црвени” гласови?

  

* Излазите ли на изборе окрњени? Милан Кркобабић уз чај прича о коалицији са
Вучићем. Јесте ли га питали зашто је то радио?

  

- Нисам га питао. Он је и ишао на чај да бих га питао. Не могу да диктирам ПУПС шта ће
да ради и да га на силу држим уз себе. Али, мислим да смо сви много уложили у нашу
коалицију и да би било веома неодговорно да се то сруши. Најбоље би било да останемо
сви на окупу и после избора будемо фактор без којег се не може.
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* Имате ли контакте са Томом Николићем?

  

- Чујемо се само када имамо нешто да причамо у вези са делокругом који имам као
министар полиције. Ту врсту комуникације имам и са осталим лидерима.

  

* Зашто поново причате о великој коалицији СНС и ДС. Имате ли неке поуздане
информације да преговарају испод жита?

  

- Мислим да би било добро за јавност да се објаве и фотографије како Вучић пије кафу
и са некима из ДС.

  

* Са ким?

  

- Питајте њега. Сада вам гарантујем да ће први телефонски разговор после
саопштавања изборних резултата бити између ДС и СНС.

  

* А, ви се наивно унапред обећали Тадићу...

  

- Избори нису само политичка, већ и математичка категорија. Списак лепих жеља
обично се не поклапа са реалношћу. Нормално је да после избора разговарамо са ДС
као коректним партнером, али ништа није за вјеки вјекова.

  

* Значи, можете да идете са СНС, ако би пакт са њима био једини математички
могућ?

  

- Колико видим, то је за Вучића неприхватљиво. Не бих хтео да му загорчавам живот
најавама о нашој коалицији.
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* Значи, од помирења са њим нема ништа, иако сте се недавно јавно руковали на
једном пријему?

  

- Немам никакав проблем са њим, али видим да стално помиње како сам га преварио.
Зна да смо морали да идемо у коалицију са ДС и у Београду, јер другачије не би било
владе. Али, подсетио бих га да смо се у његовом стану својевремено договарали о
Томином избору за председника Скупштине. Тада је ДСС обећао да ће Тома остати на
том месту чак и ако неправе владу са ДС. Преварили су га. Е, Вучић сада може да
разговара са ДСС, а мене напада кад год стигне.

  

* Хоће ли услов СПС за будуће савезе стварно да буде место премијера за вас?

  

- Свака странка тежи да победи на изборима и самим тим да има премијера. Мислим да
нешто није у реду са партијама чији председници нису у стању да буду премијери. Или
није добар за премијера или није добар за лидера странке. Што се мене тиче, захвалан
сим што ме 2008. нису изабрали за премијера.

  

* Добијате ли и даље претње? Службе су недавно осујетиле план отмице вашег
сина...

  

- И претње су саставни део мог посла и добијам их и даље. Жао ми је што моја породица
трпи. Тачно је да су безбедносне процене указивале да би могли да буду угрожени и
моји најближи.

  

* Јесу ли тачне спекулације да је отварање цивилне базе са Русима у Нишу
претходница војног присуства Москве? 

  

- Многи људи са Запада отворено су ме питали шта ми то правимо са Русима у Нишу.
Рекао сам да је то хуманитарни центар за реаговање у ванредним ситуацијама.
Неспорно је да неке најјаче државе ЕУ сталним притисцима угрожавају наше
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националне интресе, а, с друге стране, имамо Русију која је главни заштитник тих
интереса. Велики притисак изазива велику реакцију, и не бих искључио да неко други ко
дође на власт из револта каже: Од данас ће у Нишу бити руска база.

  

(Вечерње новости)
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